
PLE: CONSTITUCIÓ DE LA CORPORACIÓ DE CASTELLAR DEL 
VALLÈS. I ELECCIÓ DEL SEU ALCALDE. 

 
 
 
 A Castellar del Vallès, el dia 14 de juny de dos mil tres. Essent les dotze 
hores, i donant compliment al que disposa l’article 195 de la Llei Orgànica 5/1985, 
de 19 de juny, del Règim Electoral General, s’ha reunit en els jardins del Palau 
Tolrà, els senyors: 

- Lluís M Corominas Díaz 
- Joan Roura Umbert 
- Gemma Perich Vidal 
- Montserrat Gatell Pérez 
- Cèsar Galvan Romero 
- Jordi Roman Clusella 
- Mireia Casamada Humet 
- Núria Juncadella Roig 
- M. Antònia Pérez Ballonga 
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Giménez Renom 
- José Eduardo González Navas 
- Jordi Carcolé García 
- Jordi Permanyer Bellmunt 
- Francesc Deu Trullas 
- Francesc Xavier García García 
- Sandra Roig Garay 

 
Per part del Secretari de la Corporació es llegeixen les disposicions referents a l’acte 
de constitució del nou Ajuntament, així com els resultats de les eleccions celebrades 
i enumeració dels regidors proclamats per cadascuna de les llistes que han obtingut 
lloc i que són els següents: 

- CiU                  :    8 regidors 
- PSC                :    5 regidors 
- ERC                :    2 regidors   
- IC- Els Verds  :    1 regidor 
- PP                   :   1 regidor 

 
Pel Secretari actuant es procedeix i crida als regidors electes de major i menor edat, 
entre els presents, per tal de formar la Mesa d’edat. Un cop la senyora Núria 
Juncadella Roig, jura la formula reglamentaria, el senyor Jordi Roman  Clusella , 
promet l’acatament al càrrec. La Mesa d’edat queda constituida així: 

- President: Núria Juncadella Roig, com a regidora de major edat 
- Vocal      : Jordi Roman Clusella, com a regidor de menor edat 
- Secretari:  Juli Boadella Vergés 

 



A continuació, la mesa d’edat examina les credencials presentades, i constata la 
personalitat dels assistents, i comprova que s’hagi formulat la corresponent 
declaració d’interessos, de tots els regidors. 
Tenint en compte que han concorregut els disset regidors electes, que representen 
la totalitat dels proclamats que corresponen a aquest Ajuntament, previ el jurament o 
promesa reglamentària que presta cada un dels regidors; els regidors Srs. Jordi 
Permanyer Bellmunt i Francesc Deu Trullas, ho van fer deixant constància que 
prometien “condicionats per la Llei Orgànica Electoral”. El President de la mesa 
declara legalment constituïda la nova Corporació municipal, que queda integrada 
pels regidors anteriorment esmentats. 
Acte seguit es procedeix a l’elecció de l’Alcalde, i a tal fi, el Secretari llegeix l’article  
196 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, i d’acord amb el mateix, es proclamen 
candidats a l’Alcaldia, els regidors que encapçalen llurs respectives llistes electorals. 
Els regidors assistents, procedeixen a la votació secreta, disposant, el sobre que 
conté el seu vot, a l’urna habilitada a tal fi, i fet l’escrutini per la Mesa, dona el 
següent resultat: 

- Vots emesos : DISSET (17) 
- Vots vàlids : DISSET (17) 
- Vots en blanc : CAP      (  0) 
- Vots nuls  : CAP       ( 0)   
- Vots a favor de : 

  - Lluís M Corominas Díaz             : DEU        (10)  
                  - M. Antònia Pérez Ballonga         : SIS         (  6) 
                  - Sandra Roig Garay                     : UN         (  1) 
 
Vist el resultat de l’escrutini, i tenint en compte que el senyor Lluís M Corominas 
Díaz, que encapçala la llista presentada per Convergència i Unió ha obtingut DEU 
(10) vots, que representen la majoria absoluta dels regidors, el President de la Mesa 
el proclama Alcalde electe d’aquest Ajuntament, el qual manifesta l’acceptació del 
càrrec per al que ha estat elegit, i fent la promesa reglamentaria establerta, pren 
immediata possessió de l’Alcaldia. 
 
Acte seguit, l’Alcalde electe, Sr. Lluís M Corominas Díaz, obre un torn 
d’intervencions: 
 
- Sandra Roig Garay. En nom del Partit Popular, en primer lloc la seva felicitació 
juntament amb la del grup que representa, per aquesta nova reelecció del Sr. Lluís 
M Corominas Díaz, com Alcalde, continua agraint als assistents la seva presència, i 
també a tots els ciutadans i ciutadanes que a través del seu vot han fet possible la 
meva presència avui, aquí, en aquest sentit és el meu desig correspondre a aquesta 
confiança, amb un treball seriós on es reflecteixin i es donin solucions a tots aquells 
problemes que preocupen als ciutadans de Castellar, aconseguir aquest propòsits 
passa per una actitud de col·laboració intensa amb la resta de forces polítiques que 
hi ha al nostre Ajuntament i perquè vosaltres exerciu el vostre dret a sentir-se 
representats, fent arribar actituds, suggeriments o desacords. Resto a la vostra 



disposició per a qualsevol d’aquestes qüestions i confio en no decebre a tots aquells 
que han confiat amb mi. Moltes gràcies. 
 
- Francesc Xavier García García,  en nom d’Iniciativa per Catalunya - Esquerra 
Unida i Alternativa, comença la seva exposició dient que Castellar, com ha posat de 
manifest en les eleccions està per un canvi en l’estructura social de Castellar. A 
través de formar part d’una oposició d’esquerres plural i independent, una oposició 
constructiva, seria, respectuosa i rigorosa, que faciliti el debat de les idees i la 
possibilitat de fer les coses d’una altra manera, tal com ens ho demana el nostre 
electoral. No hem cregut convenient donar el suport a Convergència i Unió, ja que 
entrar en el seu govern ens sembla que tot seguiria igual. La nostra principal línia 
d’actuació durant aquest quatre anys, estarà centrada bàsicament pels temes medi 
ambientals i els temes de la cultura en el seu sentit més ampli de la paraula, és a dir 
potenciar l’ensenyament, la formació professional, programes de garantia social, 
etc..  de tal forma que juntament amb la promoció econòmica pugui generar més 
llocs de treball i un sector productiu que en doni més benestar a tots. Aquesta línia 
d’actuació la creiem emmarcada dins de les il·lusions de les persones. Per acabar 
fer un agraïment a totes aquelles persones que ens han donar el seu suport i que de 
ben segur no els defraudarem des d’un Ajuntament que pretenem que sigui més 
progressista. Gràcies. 
 
- Jordi Permanyer Bellmunt  en nom d’ERC. Comença la seva exposició 
dient que en primer lloc i des d’ERC, felicitar al Sr. Lluís M Corominas, per la 
renovació del càrrec d’Alcalde, en segon lloc, donar públicament les gràcies a tots 
aquells castellarencs i castellarenques que ens han donat suport, que han confiat en 
la nostra candidatura i que han fet que tornem a treure dos regidors a l’Ajuntament 
de Castellar i que aquesta vegada siguem decisius. Avui és un dia molt important i 
emotiu pels regidors i regidores que formem part de l’Ajuntament. El fet de 
presentar-se en unes candidatures ja demostra la votació de servei públic  i la 
voluntat de treballar pel benestar dels castellarencs i castellarenques, i això sol ja és 
molt lloable. Molta sort i bona feina a tots 
Tant el Francesc com jo mateix i tot l’equip de la candidatura d’ERC particularment 
estem molt il·lusionats amb les noves responsabilitats que assumirem i la major 
implicació en el Govern municipal. Aquesta legislatura té unes característiques 
diferents, no hi ha cap partit amb majoria absoluta, i això entenem que és bo perquè 
facilita més el diàleg i el consens.     
A l’anterior legislatura amb majoria absoluta de CiU, hi va haver un pacte entre CiU, 
PSC i ERC, que des d’ERC hem valorat com globalment positiu per Castellar, 
encara que hi havia coses que no van funcionar prou bé, segurament degut a que hi 
havia una majoria absoluta.   
Després de les eleccions del 25 de maig, des d’ERC vam mantenir converses amb 
els partits per tal d’explorar la possibilitat  de tornar a formar govern entre CiU, PSC i 
ERC, però a més a més proposaven que s’integrés IC-EUA, que ho va rebutjar 
taxativament ja d’entrada i amb el PSC no s’ha pogut arribar a una acord satisfactori 
per a tothom. 



En cada moment des d’ERC hem valorat i debatut amb militants i simpatitzants 
quina era la millor decisió que teníem que prendre, finalment actuant amb 
coherència i responsabilitat van decidir unànimement facilitar una majoria estable 
formant govern amb CiU, perquè entenem que és la millor opció per Castellar, 
sempre alhora de prendre alguna decisió hem deixat de banda els interessos de 
partit i hem prioritzat el que enteníem que podria ser millor per tots els castellarencs  
castellarenques.  
Des d’ERC ens presentem a les eleccions perquè tenim vocació de govern, et 
presentes a les eleccions amb un programa que penses que és bo per a Castellar i 
per tant procures que s’apliqui al màxim per l’experiència que tenim, tenim molt clar 
que l’aplicació dels programes és més fàcil fer-ho des del Govern que des de 
l’oposició, i no ens fa por la feina i les responsabilitats que estar al govern comporta. 
Ja ho vam dir durant la campanya, però avui m’agradaria que tornes a quedar ben 
clar: la candidatura d’ERC no es limita al cap de llista o als càrrec electes, aquests 
només som les cares més visibles i la corretja de transmissió d’una candidatura que 
té dues característiques molt especials: 1.- compagina experiència amb renovació, 
persones que formen un equip des de fa molts anys, treballen des de diferents 
àmbits per Castellar. Un equip que no li fa por la feina i adquirir compromisos i que 
continuarà treballant amb més força i il·lusió que mai, també des de l’Ajuntament, 
encara que no sigui a la primera línia. Les persones de la candidatura, i les 
persones d’ERC som gent amb orígens molt diversos, amb vocació de servei i 
oberta de bat a bat a tots els castellarencs i castellarenques, amb ganes de treballar 
per Castellar amb honestedat, diàleg, dedicació i transparència. 2.- La segona 
característica, també molt important, és que a ERC les decisions les prenem des de 
la base de baix a dalt i tal com dèiem amb el lema de campanya, comptant amb 
tothom, no ens ve imposat res des dels òrgans del partit, i això no tots els partits ho 
poden dir amb tanta rotunditat.        
I amb aquestes dues característiques diferencials aportem al govern municipal una 
nova manera de fer per canviar  aquelles coses que no funcionen prou bé, hem 
signat amb CiU un pre-acord de pacte de govern per aquesta legislatura 2003 – 
2007 que recull aspectes programàtics i aspectes d’organització, i basat bàsicament 
en la confiança mútua. 
Aquest pacte fa que avui haguem donat suport al Sr. Lluís M Corominas, com 
Alcalde, essent la de CiU la candidatura més votada, això garantitza que a partir 
d’avui Castellar tingui un govern estable que farà una gestió aplicant polítiques 
progressistes i catalanistes, perquè una cosa no ha d’excloure a l’altra. El suport 
d’ERC a CiU d’avui, que ningú l’interpreti com un xec en blanc, el diàleg i el consens 
ha de ser constant durant tota la legislatura, així com l’obertura i el diàleg amb els 
altres partits i amb els castellarencs i castellarenques. 
El nostre compromís és ferm; treballarem amb honestedat, transparència i comptant 
amb tothom al servei dels castellarencs i castellarenques. Gràcies. 
 
- M. Antònia Pérez Ballonga en nom del Partit Socialista de Catalunya i diu: 
començaré felicitant al Sr. Lluís M Corominas que ha estat novament elegit Alcalde 
de Castellar, i també ens hem de felicitar tots plegats, perquè la constitució del nou 



Consistori ha de ser un motiu de satisfacció. Aprofito l’ocasió per apuntar quina serà 
l’actitud del PSC en aquest nou mandat que comença avui, cal buscar sempre el 
consens i que es tinguin en compte els diferents punts de vist, ja que estem 
convençuts que tots volem el millor per Castellar. En aquesta intervenció vull 
explicar el nostre vot, tal com heu pogut comprovar hem presentat candidat propi i 
hem quedat fora de la majoria configurada per Convergència i Esquerra, això ha 
passat després d’un mandat en el que hem format part de l’equip de govern, i de les 
reiterades crides a l’acord per part del Sr. Corominas , durant la campanya electoral, 
volem explicar les coses amb claredat i fer d’aquesta claredat una de les nostres 
banderes en aquest mandat. Quan després de les eleccions se’ns va proposar 
reeditar l’acord entre CiU, PSC i ERC, vam manifestar la nostra disponibilitat 
d’arribar a un acord sempre i quan es donessin uns mínimes condicions d’equilibri 
en funció dels resultats electorals, ERC també volia en l’acord a IC, i van manifestar 
la seva predisposició a establir una estratègia comú d’esquerres, sorprenentment i 
en poc temps, ERC tenia un acord tancat amb CiU i es va oblidar del front comú, a 
partir d’aquest moment l’interès de convergència per pacte tripartit va decaure 
considerablement, la seva proposta d’incorporació dels socialistes a l’equip de 
govern va ser una proposta feta des de la desconfiança, desconsideració i amb la  
plena consciència que era inacceptable, és possible que després es faci una lloança 
a la unitat de la col.laboració i que es vulgui donar la responsabilitat del no pacte a 
l’actitud dels socialistes, jo he de dir que no es cert, que la proposta de convergència 
i no entenem perquè no buscava de veritat l’acord, però hem de mirar endavant, 
estarem a l’oposició, en una oposició que serà constructiva, volem aportar les 
nostres idees, volem que es portin a terme les cent una propostes del nostre 
programa, volem contribuir a millorar Castellar i amb aquesta idea iniciem aquest 
mandat convençuts que també ho serà la de l’equip de govern. Vull acabar agraint a 
la Pili, a l’Enric, al Claudi i la Rosa, la feina d’aquest anys, la feina ben feta 
defensant els ideals d’igualtat i solidaritat convençuda dels que ja no seran regidors 
ens continuaran ajudant en la tasca de millorar Castellar i fer-lo més participatiu, 
més just, més solidari i també més divertit. Gràcies a tots. 
 
- Lluís M Corominas Díaz , comença fent extensiva la felicitació als companys 
regidors, a tots disset, els que repeteixen perquè representen l’experiència i 
permetran una adequada transició entre la legislatura passada i aquesta que 
comencen avui, als nous, perquè aporten la il·lusió i l’impuls del qui comença un nou 
camí, un nou projecte, felicitats a tots per haver aconseguit l’acte de regidor per 
haver aconseguit la representació dels nostres veïns per a decidir allò que ens és 
comú. En segon lloc vull fer arribar un sincer agraïment a tots el que han permès 
que jo, avui, sigui escollit Alcalde de Castellar del Vallès, els 3.935 castellarencs que 
han fet que un cop més la nostra opció política sigui la que ha rebut més suport i 
confiança a la nostra Vila, també l’agraïment als regidors de la legislatura anterior 
per haver complert amb escreix el seu compromís que van adquirir en una acte com 
avui, ara fa quatre anys, també un fort agraïment als companys de Convergència i 
Unió que ens han fet costat des dels dos partits en aquest darrers quatre anys i molt 
especialment en tota la campanya electoral, també vull fer extensiu aquest 



agraïment als treballadors del nostre Ajuntament, per fer bé la seva feina i per ser un 
grup humà ferm que ha evolucionat i s’ha adaptat a mesura que ho ha fet la nostra 
Vila, sabent assumir la dedicació pública amb responsabilitat i honestedat. També té 
unes paraules d’agraïment per la seva família, ja que gràcies a la seva comprensió i 
paciència ha pogut estar aquí.  
Continua dient que avui es comença una nova legislatura, simplificant molt es podria 
dir que la gestió d’un municipi és persones i pedres, aquesta legislatura serà la de 
l’acabament de les pedres i la de la millora substancial de la qualitat de vida de les 
persones, de tots els castellarencs, sense exclusió. La reforma de la plaça Major, el 
desenvolupament dels projectes de l’espai Tolrà i l’acabament del creixement 
immobiliari programat abans de la democràcia, marcaran aquests propers 4 anys, i 
aquest acabament va de la ma de l’esforç que en els darrers hem fet i continuarem 
fent per recuperar i ampliar els nostre entorn verd privilegiat, el parc natural, el riu, 
l’espai agroforestal.., hi ha objectius i projectes que ens porten a conèixer i valorar 
més cada metre del nostre terme municipal. També la millora substancial de les 
comunicacions i el transport públic amb l’execució de la ronda oest i el desbloqueix 
de l’eix del Ripoll, han d’ajudar a tancar bé un model de municipi excepcional a la 
nostra comarcal al Vallès Occidental. Aquest acabament de la part urbanística del 
municipi, el descens del creixement que des dels anys 60 hem anat experimentant, 
ens ha d’ajudar a coexionar més la nostra Vila, a fer que els serveis adreçats a les 
persones arribin a tothom sense exclusió i que la qualitat i el benestar sigui per a 
tothom i no tant sols per uns quants. Per a tirar endavant tots aquests projectes,   
son necessaris tots els regidors, els de tots els partits polítics, uns des de l’impuls i 
el liderat de l’equip de govern, els altres des del debat i la critica quan s’escaigui des 
de l’oposició, és en aquest punt que vull valorar molt positivament l’elevat grau de 
consens assolit en la darrera legislatura en els grans projectes per a la nostra Vila. 
Consens vol dir debat, vol dir trobar la millor solució, però també, la que sigui 
avalada per més ciutadans, i això no ha de canviar estigui qui estigui al govern i 
estigui que estigui a l’oposició. Ser a l’equip de govern, vol dir també confiança en 
les persones, en el dia a dia i també coincidència programàtic, vull agrair en aquest 
punt el vot dels companys d’ERC, que simbolitza això, un pacte de confiança, de 
voler treballar conjuntament per Castellar, un acord que garanteix l’estabilitat en 
aquest 4 anys, però que garanteix també l’exigència mútua de debat i de no de 
conformisme, un pacte que no exclou buscar la complicitat de la resta de forces 
polítiques, en els petits i gran temes d’aquesta legislatura, ja que al final estic 
convençut que tots el que volem és el millor i la millor solució per a la nostra Vila i 
els nostres veïns. En tots els àmbits de la vida però especialment en aquells en que 
els destinataris són les persones, sinó hi ha sentiment, sinó es porta al cor, sinó es 
pateix per tots i cadascuns dels racons del municipi i si no es senten com a propis 
totes i cadascuna de les il·lusions i els neguits dels castellarencs, aquesta tasca de 
regidor i d’alcalde. Jo porto Castellar al meu cor, els que em coneixeu sabeu que 
m’agrada el que faig i que m’agrada ser el vostre Alcalde. Aquest sentiment és el 
que t’ajuda a tirar endavant quan sorgeixen problemes i és el que et fa sentit 
orgullós quan les coses van bé, i jo me’n sento molt orgullós de ser el vostre 



Alcalde. Gràcies a tots per haver-nos volgut acompanyar en una acte tant emotiu 
com el d’avui. 
 
 Essent un quart de dues de la tarda, s’aixeca la sessió, de la qual per a 
constància general es recull en el Llibre d’Actes, amb el vist-i-plau del Sr. Alcalde. 
 
                                      


